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REVISTA PRESEI 
 

 Transportatorii ameninţă cu acţiuni de protest şi blocarea transportului în toată ţara, din 25 septembrie 
Patronatele, federaţiile şi sindicatele din transporturi anunţă ample acţiuni de protest în zilele de 25, 26 şi 27 
septembrie, între orele 9:00 - 17:00, ce presupun întreruperea transportului în toată ţara şi un protest în faţa 
Ministerului Transporturilor, fiind în dezacord cu unele prevederi din Ordinul referitor la efectuarea 
transporturilor rutiere şi a activităţilor conexe ale acestora. 
Mai mult, într-un comunicat de presă transmis joi AGERPRES, Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor 
Autorizaţi din România (COTAR) solicită demisia sau demiterea ministrului Transporturilor, Lucian Şova, "după ce 
şi-a demonstrat incompetenţa, în repetate rânduri". 
"Nemulţumirile tuturor sunt legate de subpunctul de pe ordinea de zi a Comisiei de Dialog Social, privind proiectul 
de Ordin al ministrului Transporturilor pentru modificarea şi completarea Normelor Metodologice privind 
aplicarea prevederilor referitoare la organizarea şi efectuarea transporturilor rutiere şi a activităţilor conexe ale 
acestora, stabilite prin Ordonanţa Guvernului nr. 27/2011, privind transporturile rutiere, aprobate prin Ordinul 
ministrului Transporturilor şi Infrastructurii nr. 980/2011, cu modificările şi completările ulterioare", se 
menţionează în comunicatul citat. 
Oficialii COTAR consideră inoportună orice modificare a Ordinului 980/2011 în acest moment şi solicită urgent 
scoaterea de pe ordinea de zi a oricărei discuţii privind modificarea OMT 980/2011, deoarece ar duce la o 
destabilizare a întregului domeniu de activitate, afectând transportul de persoane, atât interjudeţean, cât şi 
judeţean. 
"O astfel de modificare ar crea un prejudiciu grav populaţiei care beneficiază, în acest moment, de un transport 
organizat, sigur şi prestabilit. De asemenea, cerem să se modifice Legea taximetriei, respectiv scoaterea 
sintagmelor 'în mod repetat' şi 'în mod permanent', precum şi activitatea de 'rent a car' să treacă la Ministerul 
Transporturilor, conform solicitărilor depuse în repetate rânduri. Dorim ca activitatea de 'rent a car' să fie trecută 
în administraţia ARR, pentru a exista o mai bună coordonare şi funcţionare a acesteia, eliminând astfel orice 
posibilitate de activitate neautorizată", susţin reprezentanţii transportatorilor. 
În acest context, toate patronatele, federaţiile şi sindicatele din transporturi anunţă proteste în stradă, în faţa 
Ministerului Transporturilor, în perioada 25 - 27 septembrie, între orele 9:00 - 17:00, ca urmare a cererii depuse 
pe 19 septembrie 2018 la Primăria Capitalei. De asemenea, va fi întrerupt transportul în toată ţara. 
Aceasta ar însemna o primă etapă a protestelor programate, transportatorii având în plan să blocheze Capitala şi 
să întrerupă transportul în toată ţara, în perioada 25 septembrie - 27 octombrie, "dacă ministerul de resort va 
continua lupta împotriva acestui sector de activitate, prin modificările propuse". 
"Considerăm că domeniul transporturilor trece printr-o situaţie de criză în acest moment, având în vedere preţul 
combustibilului, care a crescut cu peste 18% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, lipsa forţei de muncă, 
creşterile salariale impuse, lipsa infrastructurii, deprecierea monedei naţionale şi creşterea inflaţiei pentru 
serviciile de transport, cu aproape 2,6%. Acestea reprezintă, din punctul nostru de vedere, problemele reale ale 
societăţii, iar ministrul Transporturilor nu militează în niciun fel pentru soluţionarea acestora. Dacă nu se retrage 
proiectul de Ordin al ministrului Transporturilor, pentru modificarea şi completarea Normelor Metodologice 
privind aplicarea prevederilor referitoare la organizarea şi efectuarea transporturilor rutiere şi a activităţilor 
conexe ale acestora, stabilite prin Ordonanţa Guvernului nr. 27/2011 privind transporturile rutiere, aprobate prin 
Ordinul ministrului Transporturilor şi Infrastructurii nr. 980/2011, cu modificările şi completările ulterioare, de pe 
ordinea de zi, solicităm premierului României, Viorica Dăncilă, demiterea ministrului Transporturilor, Lucian Şova, 
care ignoră dialogul social şi nu ţine cont de solicitările patronatelor, sindicatelor şi ale federaţiilor care reprezintă 
antreprenorii din domeniul transporturilor, companiile care îşi onorează lunar obligaţiile fiscale impuse de lege şi 
care respectă legislaţia în vigoare", se notează în informarea COTAR. 
Transportatorii sunt de părere că actualul ministru al Transporturilor, Lucian Şova, este "autorul modificării 
legislative din 2015 care a legalizat pirateria din transportul rutier de persoane, prin introducerea celor două 
sintagme, 'în mod permanent' şi 'în mod repetat' în cadrul Legii 38/2003, servind grupurile de interese care vor să 
îngroape orice afacere legală, înlocuind această piaţă cu una a pirateriei".  
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Confirmare OFICIALĂ de la Ministerul Transporturilor - CFR Marfă ar putea intra în insolvență 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, nu exclude varianta insolvenţei în cazul CFR Marfă, companie aflată de ani 
de zile pe pierderi. Ministrul a declarat într-un interviu pentru News.ro că sunt analizate mai multe variante, 
urmând să se ia o decizie în următoarele săptămâni, scrie News.ro. 
CFR Marfă a avut anul trecut pierderi de 157,3 milioane lei şi a acumulat datorii de 1,01 miliarde lei, potrivit 
rezultatelor financiare raportate la Ministerul de Finanţe. 
”CFR Marfă, cu fiecare zi de funcţionare a sa, constat că îşi adânceşte deficitul. Înainte de sfârşitul acestei luni, în 
conformitate şi cu exigenţe pe care le are piaţa, Consiliul Concurenţei şi ceilalţi operatori, vom lua decizii privind 
modul în care va funcţiona în continuare, de aşa manieră încât să apărăm interesele statului, ale angajaţilor, să 
asigurăm continuitatea în activitate, dar să o aducem şi în situaţia de a nu mai produce pierderi operaţionale”, a 
spus Şova, pentru News.ro. 
Întrebat dacă este luată în calcul insolvenţa, acesta a răspuns că ”toate variantele sunt analizate”. 
”Multe din aceste variante, până la insolvenţă, deja le-am exersat şi nu pot să spun că sunt mulţumit de 
rezultatele pe care le-am obţinut”, a percizat ministrul Transporturilor. 
Şova consideră că schimbarea managementului CFR Marfă este cel mai neimportant lucru în prezent. 
”Efectuăm controale şi la nivelul conducerii companiei, acum Corpul de control elaborează un raport cu privire la 
modul în care resursa tehnică, vagoanele au fost folosite în executarea marilor contracte. Avem suspiciuni că 
resursa tehnică nu a fost folosită de o manieră eficientă”, a mai afirmat ministrul Lucian Şova. 
CFR Marfă a înregistrat anul trecut venituri de 792,8 milioane lei. 
Potrivit bugetului prognozat pentru acest an, CFR Marfă estimează profit zero în acest an şi şi-a planificat investiţii 
în sumă de 81 milioane lei. De asemenea, compania are de recuperat creanţe restante de 344,5 milioane lei, dar 
are de făcut plăţi restante de 320 milioane lei. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Judecătorii CCR dezbat, joi, sesizările privind Codul Administrativ 
Judecătorii CCR dezbat, joi, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis cu privire la Codul administrativ al României. 
Şeful statului , printre altele, introducerea pensiilor speciale şi articolul privind folosirea limbii minorităţilor în 
administraţia locală. 
Preşedintele Klaus Iohannis, a trimis Curţii Constituţionale, pe 31 iulie, o sesizare de neconstituţionalitate asupra 
Legii privind Codul administrativ al României, criticând că aceasta cuprinde norme neclare, paralelisme legislative 
şi dispoziţii necorelate atât între ele, cât şi cu alte acte normative. 
”O administraţie publică modernă, într-un stat de drept, democratic şi social trebuie să fie, înainte de toate, o 
administraţie publică transparentă, transparenţă de neconceput în absenţa unor reglementări clare, unitare şi 
accesibile. Din analiza legii supuse controlului de constituţionalitate, constatăm că aceasta cuprinde norme 
neclare, paralelisme legislative şi dispoziţii necorelate atât între ele, cât şi cu alte acte normative”, susţine şeful 
statului în sesizarea trimisă CCR. 
Preşedintele Iohannis mai susţine că modificarea textului restrânge domeniul de aplicare a răspunderii unui 
membru al Guvernului pentru un eventual conflict de interese, permiţând practic celelalte fapte realizate dintr-un 
interes personal de natură nepatrimonială ori cu scopul de a obţine un folos material pentru alte rude apropiate 
sau pentru alte persoane. 
”Concret, membrul Guvernului este apărat de răspundere dacă asigură folosul material pentru alte rude 
apropiate (nepoţi, veri etc), concubini, prieteni sau persoane cu care a stabilit diverse înţelegeri sau parteneriate. 
De asemenea, introducerea unei consecinţe calificate, aceea <de a produce un folos material> nu are nici o 
justificare raţională şi nu este în concordanţă cu valoarea socială protejată prin norma în discuţie, existând 
posibilitatea ca membrul Guvernului să urmărească obţinerea unui folos nepatrimonial, ipoteză exclusă de către 
legiuitor prin modificarea adoptată”, mai menţionează şeful statului. 
De asemenea, potrivit sesizării de neconstituţionalitate, în cuprinsul art. 40 alin. (1) lit. g) din lege se precizează că 
funcţia de membru al Guvernului este incompatibilă cu calitatea de persoană fizică autorizată sau de persoană 
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care exploatează o întreprindere individuală sau o întreprindere familială, sintagma „calitatea de comerciant 
persoană fizică” din art. 84 alin. 1 lit. g) din Legea nr. 161/2003 fiind înlocuită cu sintagma „calitatea de persoană 
fizică autorizată sau de persoană care exploatează o întreprindere individuală sau o întreprindere familială”. 
Preşedintele Klaus Iohannis a criticat şi articolul privind „Folosirea limbii minorităţilor naţionale”, care prevede că 
„autorităţile şi instituţiile publice, precum şi celelalte entităţi juridice prevăzute la alin. (1), prin hotărârea 
organelor lor deliberative sau după caz, organelor de conducere pot decide asigurarea folosirii limbii minorităţilor 
naţionale în unităţile administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând minorităţilor naţionale nu ating 
ponderea prevăzută la alin. (1).” 
”Potrivit art. 13 din Constituţie, <În România, limba oficială este limba română>. Totodată, în conformitate cu 
dispoziţiile art. 120 alin. (2) din Constituţie, <în unităţile administrativ-teritoriale în care cetăţenii aparţinând unei 
minorităţi naţionale au o pondere semnificativă se asigură folosirea limbii minorităţii naţionale respective în scris 
şi oral în relaţiile cu autorităţile administraţiei publice locale şi cu serviciile publice deconcentrate, în condiţiile 
prevăzute de legea organică>, mai arată Iohannis. 
Preşedintele critică şi introducerea pensiilor speciale pentru unii dintre aleşii locali, respectiv pentru primari, 
viceprimari, preşedinţi şi vicepreşedinţi ai consiliilor judeţene. 
În varianta votată de Parlament se prevede că „(1) persoanele alese începând cu anul 1992 de către cetăţeni, prin 
vot universal, egal, direct, secret, respectiv prin vot secret indirect şi liber exprimat, care au exercitat funcţii de 
autoritate executivă, respectiv primarii, viceprimarii, preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, care 
îndeplinesc condiţiile vârstei standard de pensionare, ale vârstei standard de pensionare redusă aşa cum sunt 
prevăzute în Legea nr. 263/2010 privind sistemul unitar de pensii publice, cu modificările şi completările 
ulterioare, sau cele prevăzute de alte legi speciale au dreptul, la încetarea mandatului, la o indemnizaţie lunară 
pentru limită de vârstă”, iar cuantumul indemnizaţiei pentru limită de vârstă se suportă din bugetul de stat, şi este 
prevăzut pentru fiecare unitate/subdiviziune administrativ-teritorială prin anexă distinctă la legea anuală de 
aprobare a bugetului de stat. 
”Vă solicit să admiteţi sesizarea de neconstituţionalitate şi să constataţi că prevederile Legii privind Codul 
administrativ al României sunt neconstituţionale”, se arată în finalul sesizării. 
De asemenea, pe ordinea de zi a şedinţei Curţii Constituţionale figurează şi sesizarea formulată de 44 de deputaţi 
aparţinând PNL, USR şi PMP. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Adina Florea, propunerea ministrului Justiţiei pentru şefia DNA, a fost audiată la Parchet în calitate de martor 
în dosarul privind protocolul din 2016 
Adina Florea, propusă de ministrul Justiţiei pentru şefia DNA, a declarat, pentru MEDIAFAX, că a fost audiată marţi 
la Parchetul General în calitate de martor în dosarul referitor la protocolul secret încheiat între Parchetul General 
şi SRI în 2016 şi publicat ulterior de Darius Vâlcov. 
"Am fost la Parchetul General în calitate de martor în dosarul care priveşte protocolul acela din 2016. Nu am cum 
să vă spun mai mult", a declarat, pentru MEDIAFAX, Adina Florea. 
Pe 7 septembrie, procurorul general Augustin Lazăr anunţa, întrebat de informaţiile potrivit cărora protocolul 
publicat de consilierul premierului Darius Vâlcov ar fi plecat din seiful Parchetului de pe lângă Curtea de Apel 
Constanţa, de unde provine şi Adina Florea, că Parchetul General face verificări la această instituţie. "Pot confirma 
doar că există o verificare în curs la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Constanţa", a declarat Augustin Lazăr. 
Procurorii de la Parchetul General au deschis un dosar penal după ce consilierul premierului Viorica Dăncilă, 
Darius Vâlcov, a publicat protocolul secret semnat între Parchetul General şi SRI. Parchetul General anunţase 
anterior că protocolul secret încheiat cu SRI în decembrie 2016, cel publicat de Vâlcov, şi-a încetat efectele pe 13 
martie 2017, precizând că a iniţiat, pe 22 martie 2018, declasificarea acestuia. 
(Sursa: Mediafax) 
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 ALERTĂ - A apărut scrisoarea disidenţilor din PSD: Demisia lui Dragnea şi alte 18 solicitări 
Trei lideri ai PSD - Paul Stănescu, Gabriela Firea şi Adrian Ţuţuianu - semnează, în numele unui comitet de 
iniţiativă, o scrisoare prin care solicită demisia lui Liviu Dragnea din fruntea PSD şi de la conducerea Camerei 
Deputaţilor, pe lângă alte 18 solicitări. STIRIPESURSE.RO vă prezintă scrisoarea integrală: 
Declarație privind Starea Partidului Social Democrat 
Stimate domnule Liviu Nicolae Dragnea, 
Doamnelor și domnilor membri ai Comitetului Executiv Național, 
Partidul Social Democrat guvernează România de 1 an și 9 luni, cu rezultate economice pozitive. Toți indicatorii 
atestă o creștere economică sustenabilă, un nivel record al veniturilor statului, o îmbunătățire a absorbției 
fondurilor europene. Au crescut salariile, pensiile, ajutoarele sociale și subvențiile pentru agricultori. Avem cel mai 
mare număr de salariați din ultimii 20 de ani, cel mai redus nivel al șomajului etc. 
Cu toate acestea, paradoxal, Partidul Social Democrat scade în preferințele electoratului, cercetările sociologice 
indicând o opțiune de vot cuprinsă între 25%-30%, cu mult sub scorul obținut de partid la alegerile parlamentare 
din anul 2016 (47%). De asemenea, președintele partidului, Liviu Nicolae Dragnea, este cotat în sondajele de 
opinie cu 7%-12% din preferințele electoratului, cu mult sub cota partidului, fiind de altfel cel mai contestat lider 
politic din România ultimilor ani. 
Situația actuală a PSD trebuie văzută și pe fondul unei slabe opoziții politice, în contextul unor mișcări sociale de 
contestare, tot mai consistente și mai radicale, al creșterii gradului de polarizare a societății românești (pro și 
contra PSD). 
Este datoria noastră de oameni politici responsabili să analizăm această situație și să decidem care sunt măsurile 
necesare pentru oprirea acestei tendințe, dar și să consolidăm structurile partidului pentru a rămâne principala 
forță politică a țării, capabilă să câștige alegerile din anul 2019 – europarlamentare și prezidențiale – și cele din 
2020 – locale și parlamentare. 
Cauzele pentru care ne aflăm în această situație sunt, în opinia noastră, următoarele: 
1. Partidul Social Democrat și guvernul său sunt parte a unor conflicte interne, care au răbufnit și vor continua să 
se accentueze. Modul în care au fost desemnați cei trei candidați la funcția de Prim-Ministru și membrii 
Guvernului, fără niciun set valid de criterii necesare pentru o guvernare performantă, a adâncit conflictele latente 
din partid și a generat neîncredere în rândul alegătorilor. Moțiunea de cenzură împotriva propriului guvern, 
instalarea a nu mai puțin de trei guverne în 19 luni, schimbările neexplicate ale unor miniștri, sunt elemente 
percepute în mod negativ de electoratul PSD. Congresul din luna martie 2018 nu a generat o îmbunătățire a 
funcționării partidului, cu implicații asupra imaginii și percepției publice în rândul electoratului propriu, dar și al 
societății în ansamblu. 
2. PSD se află într-un război permanent, purtat pe prea multe fronturi, cu o parte importantă a societății 
românești: Președintele României, partidele politice din opoziție, SRI, SPP, Ministerul Public, DNA, societatea 
civilă etc. 
3. Agenda publică a fost acaparată de teme precum Corupția, schimbările din Justiție, „Statul Paralel”, de 
protocoalele de colaborare cu SRI, care au acoperit, în planul dezbaterii publice, rezultatele guvernării în 
domeniile economic și social. La aceasta se adaugă o strategie de comunicare publică deficitară a partidului, care 
doar a reacționat defensiv și ineficient la atacurile venite din toate părțile, în loc să fie pro activ și să impună 
temele de discuție. 
4. Toate luările legitime de poziție pe tema „Statului Paralel”, a abuzurilor comise în justiție, în baza protocoalelor 
ilegale dintre SRI și diverse instituții, au fost contracarate cu ideea că PSD acționează din interes propriu, în 
beneficiul unor lideri sau acoliți ai acestora. 
De asemenea, inițiativele PSD în zona reformării Justiției, justificate din perspectiva democratizării societății 
românești, a respectării drepturilor și libertăților fundamentale, au fost atacate de opoziția parlamentară și o 
parte a societății civile, ca fiind demersuri exclusiv în interesul liderului PSD, domnul Liviu Dragnea. 
Prin urmare, se poate afirma, fără rezerve, că liderul PSD a devenit, prin vulnerabilitatea sa juridică, un obstacol în 
adoptarea acestor reglementări. 
5. Manifestările împotriva guvernului și a PSD, în special cele din iarna anului 2017 și cele recente, din august 
2018, au contribuit la polarizarea societății românești și la dezvoltarea unei atitudini agresive împotriva PSD, din 
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partea unor segmente ale societății. Acțiunile de protest anunțate pentru lunile septembrie și octombrie 2018 vor 
adânci criza de neîncredere în partid. În acest context, adoptarea prin ordonanță de urgență a unor măsuri de 
amnistie și grațiere este de natură să genereze proteste de amploare care se vor solda, cel mai probabil, cu 
căderea guvernului Dăncilă și cu pierderea guvernării de către PSD. 
6. Promovarea în Guvern, Ministere, Agenții, alte instituții publice a unor persoane cu evidente carențe 
profesionale, incapabile să comunice corect, argumentat, pe temele guvernării. 
7. Instalarea neîncrederii externe în PSD, pe fondul percepției că sunt atacate instituțiile statului de drept și 
Justiția. PSD nu a fost capabil să explice convingător, în plan extern, motivațiile reale și legitime ale demersurilor 
sale privind reforma în Justiție și încetarea încălcărilor grosolane ale drepturilor și libertăților fundamentale ale 
cetățenilor de către „Statul paralel”. 
8. Situația juridică vulnerabilă a liderului PSD, Liviu Nicolae Dragnea, a devenit vulnerabilitatea majoră a 
partidului, elementul principal de atac al opoziției și a unei părți a societății civile, o perpetuă sursă de 
neîncredere în plan intern și extern, motivul pentru care se pune la îndoială corectitudinea oricărui demers inițiat 
de PSD de în direcția reformării Justiției. 
9. Conducerea discreționară a partidului, transformarea structurilor de conducere (Biroul Permanent Național, 
Comitetul Executiv) în foruri care validează deciziile luate într-un format restrâns, desființarea de facto a 
Consiliului Național și a Departamentelor partidului, lipsa dezbaterii interne în structurile politice și parlamentare. 
În fața situației de criză, pentru a evita izolarea internațională a țării și pierderea încrederii în PSD, propunem 
următoarele acțiuni: 
1. Demisia imediată a domnului Liviu Nicolae Dragnea din funcția de președinte al Partidului și din funcția de 
Președinte al Camerei Deputaților. 
2. Asigurarea interimatului conducerii PSD de către doamna Viorica Dăncilă, președinte executiv, până la 
organizarea unui Congres Extraordinar, în prima parte a anului 2019. Democratizarea vieții interne de partid și 
asigurarea funcționării statutare a structurilor interne (Birou Permanent Național, Comitet Executiv, Consiliul 
Național, Departamente etc.). 
3. Menținerea coaliției PSD-ALDE, singura garanție a continuării programului de guvernare. Negocierea susținerii 
parlamentare a Guvernului de către UDMR, minorități naționale, parlamentari independenți. 
4. Îmbunătățirea actului de guvernare și consolidarea echipei guvernamentale. Agenda publică a Guvernului 
trebuie centrată pe investiții publice, sprijinirea mediului de afaceri în vederea menținerii ritmului de creștere 
economică. 
5. Susținerea marilor proiecte de infrastructură critică (termoficare, alimentare cu apă etc) și a colaborării dintre 
Guvern și administrația publică locală pentru implementarea acestora. 
6. Impulsionarea inițierii și derulării proiectelor privind infrastructura de mobilitate (autostrăzi, drumuri expres, 
centuri ocolitoare etc) de către administrația centrală și locală. 
7. Susținerea necondiționată a adoptării și aplicării noii legi a Pensiilor, așa cum a fost elaborată de actualul 
Guvern. 
8. Elaborarea unui plan coerent de eficientizare a sistemului de ajutoare sociale prin măsuri țintite, menite să-i 
ajute pe cei aflați cu adevărat în nevoie, astfel încât lupta împotriva pauperizării să înregistreze rezultate vizibile. 
9. Pregătirea corespunzătoare a Președinției Consiliului Uniunii Europene, moment ce trebuie să genereze o 
îmbunătățire a imaginii României și a guvernării, în plan internațional. 
10. Creșterea coeziunii grupurilor parlamentare și adoptarea în această sesiune parlamentară a pachetului de legi 
privind Justiția, legile de modificare a Codului penal, a Codului de procedură penală, a Codului de procedură civilă; 
legile privind securitatea națională, Codul administrativ, dar și inițiativele legislative necesare punerii în aplicare a 
măsurilor adoptate de Comitetul Executiv Național al PSD, din 1 septembrie 2018; legea off-shore; legislația 
privind regimul juridic al incompatibilităților și conflictelor de interese. 
Grupurile parlamentare vor susține necondiționat guvernul PSD-ALDE și vor respinge orice moțiune de cenzură 
promovată de opoziția parlamentară. 
11. Adoptarea unei legi a Lobby-ului în concordanță cu principiile de transparență și bune practici din statele cu 
tradiție în acest domeniu. 
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12. Ajustarea cadrului legislativ și normativ privind exploatarea resurselor naturale în baza principiului maximizării 
beneficiilor pentru români în condițiile asigurării unui cadru atractiv pentru investitori, 
13. Adoptarea unei inițiative legislative privind amnistia și grațierea, după o largă consultare și dezbatere cu: 
Ministerul Justiției, CSM, ICCJ, asociațiile magistraților, UNBR și societatea civilă. Reforma justiției și a politicii 
penale pot reuși, fiind acceptate de societate numai în măsura în care convingem că acestea se fac în interesul 
protecției drepturilor și libertăților fundamentale ale cetățenilor. 
14. Condamnarea cu fermitate și luarea tuturor măsurilor pentru împiedicarea imixtiunii serviciilor secrete sau a 
grupurilor de interese ilegitime în actul de justiție, care trebui să se înfăptuiască imparțial, cu respectarea strictă a 
Constituției și a legilor în vigoare. 
15. Susținerea referendumului național privind revizuirea Constituției din data de 7 octombrie 2018. 
16. Susținerea Guvernului în procesul de rectificare bugetară. Pregătirea corespunzătoare a rectificării bugetare 
din luna noiembrie. Pregătirea bugetului de stat și a proiectului bugetului asigurărilor sociale de stat pentru anul 
2019 și adoptarea acestora până la sfârșitul sesiunii parlamentare. 
17. Sprijinirea autorităților administrației publice locale prin alocarea resurselor financiare necesare funcționării și 
dezvoltării localităților. Adoptarea codului finanțelor publice. 
18. Întocmirea unei strategii electorale coerente, care să asigure pregătirea partidului pentru alegerile din anul 
2019, europarlamentare și prezidențiale și maximizarea șanselor de câștigare a acestora. 
19. Îmbunătățirea relațiilor cu partenerii internaționali și recâștigarea încrederii în România și în Partidul Social 
Democrat. Trebuie să redevenim parteneri viabili pentru dialog în cadrul Partidului Socialiștilor Europeni și 
Internaționalei Socialiste. 
Stimați colegi, 
Demersul nostru este unul onest, care nu urmărește interese personale, ci salvarea Partidului Social Democrat 
într-un moment dificil. Facem apel la toți membrii Comitetului Executiv Național, parlamentari, președinți de 
Consilii Județene, primari, consilieri județeni și locali, membrii și simpatizanți ai partidului, să sprijine demersul 
nostru. Este important să rămânem uniți și solidari, să continuăm guvernarea, dar să avem și viitor. PSD trebuie să 
rămână cea mai importantă forță politică a țării, un partid de stânga modern și progresist, cu vocație europeană. 
În numele comitetului de inițiativă al prezentei Declarații comune, 
Paul Stănescu, vicepreședinte PSD, 
Viceprim-ministru, ministrul Dezvoltării Regionale și Administrației Publice 
Gabriela Firea, vicepreședinte PSD, 
Primar general al Capitalei 
Adrian Țuțuianu, vicepreședinte PSD, 
Vicepreședinte al Senatului 
București, 19 septembrie 2018 
 (Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Lider ALDE, despre „războiul civil” din PSD: Avem o coaliţie între partide, nu între persoane 
Vicepreşedintele ALDE Marian Cucşa a declarat, miercuri seara, că între ALDE şi PSD există o înţelegere politică 
”între partide, nu între persoane”, motiv pentru care liderii formaţiunii nu au ce comenta despre situaţia din PSD. 
”Între ALDE şi PSD există o înţelegere politică, o coaliţie între partide, nu între persoane. De aceea consider că nu 
avem ce comenta pe marginea a ceea ce se întamplă în acest moment în PSD”, a scris Marian Cucşa pe pagina sa 
de Facebook. 
Partidul Social Democrat se reuneşte vineri, 21 septembrie, de la ora 12.30, într-o şedinţă de Comitet Executiv 
Naţional. 
Scrisoarea contestatarilor din PSD, de care se vorbeşte de o săptămână, conţine 19 puncte, primul dintre ele fiind 
legat de demisia lui Liviu Dragnea din funcţiile de preşedinte PSD şi al Camerei Deputaţilor. Scrisoarea e semnată 
de trei membri: Gabriela Firea, Paul Stănescu şi Adrian Ţuţuianu. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat miercuri că nu a citit întreaga scrisoare a nemulţumiţilor din PSD, dar 
din câte a înţeles a reieşit că se cere ca PSD să se alinieze cu Iohannis, Opoziţia şi SPP: 
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"Din cât am citit am înţeles care este cea mai mare supărare din acea scrisoare - să nu ne mai certăm cu Iohannis, 
de fapt să ne aliniem cu Iohannis, cu SRI, cu SPP, cu DNA şi cu partidele de Opoziţie. Eu, ca preşedinte, nu pot să 
duc şui nu voi duce acest partid să devină o unealtă a acestor instituţii care nu trebuie să se implice într-un guvern 
politic. În rest, la CEx o să vorbesc suficient de bine, de mult şi de apăsat", a spus liderul PSD. 
Întrebat dacă îşi dă demisia, Dragnea a răspuns: "Am zis că vorbim după (n.r.: şedinţa CEx)". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD se reuneşte de urgenţă în şedinţa Comitetului Executiv, ca urmare a nemulţumirilor din partid 
Partidul Social Democrat se reuneşte vineri, de la ora 12.30, urmare a nemulţumirilor din partid. 
Şedinţa vine în contextul în care mai multe voci din partid l-au contestat pe Liviu Dragnea. 
Preşedintele PSD a declarat luni, întrebat dacă este dispus să facă un pas în spate din fruntea partidului, că funcţia 
de preşedinte al formaţiunii „nu se ia cu japca, se ia prin vot, printr-un vot masiv, şi nu poţi să o tranzacţionezi ca 
la piaţă", anunţând un nou CEx cât de curând. 
„Nu mai trebuie lungită foarte mult (decizia privind convocarea unei şedinţe a CExN - n.r.). Am vorbit cu foarte 
mulţi colegi, am vorbit şi azi, o să vorbesc şi mâine, şi o să decidem", a declarat, luni, la Parlament, preşedintele 
PSD Liviu Dragnea, întrebat dacă este o urgenţă convocarea unui şedinţe lărgite a partidului. 
Întrebat dacă există scrisoarea despre care se vorbeşte, Dragnea a ridicat din umeri. „Nu ştiu, eu am vorbit cu 
majoritatea colegilor care au avut şi poziţii în sensul ăsta, care urmează să aibă poziţii în continuarea în sensul 
ăsta. Cu toţi cu care am vorbit ideea este să închidem toate aceste discuţii pentru că avem aprobat un pachet de 
proiecte la CExN, sunt cele din programul de guvernare de care trebuie să ne ocupăm, nu de discuţii din astea fără 
sfârşit", a precizat acesta. 
Întrebat dacă este dispus să facă un pas în spate dacă i se cere, liderul PSD a răspuns: „S-a discutat de multe ori 
asta la noi în partid, s-a discutat şi la Congres, s-a discutat şi la miting, s-a discutat şi la alte Comitete Executive. 
Tot timpul revine această problemă care vine din afara partidului, din păcate. Până acum nu (mi s-a cerut să fac 
un pas în spate - n.r.), dar nu este imposibil. Pe mine mă interesează foarte mult să ducem la capăt programul de 
guvernare, nu mofturile unora sau altor, şi nici temele impuse de Iohannis". 
„Funcţia de preşedinte al partidului nu se ia cu japca, se ia prin vot, printr-un vot masiv, şi nu poţi să o 
tranzacţionezi ca la piaţă", a adăugat Dragnea. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PMP se va adresa Comisiei de la Veneţia în privinţa ordonanţei privind Referendumului pentru redefinirea 
familiei 
Eugen Tomac a declarat miercuri că PMP se va adresa Comisiei de la Veneţia, privind OUG adoptată marţi, privind 
organizarea Referendumului pentru redefinirea familiei, potrivit căreia doar partidele care au grupuri în ambele 
Camere ale Parlamentului pot avea reprezentanţi în secţiile de votare. 
„Prin OUG de ieri (marţi-n.r) Guvernul României decide să modifice articolul 25 şi 26 din legea privind organizarea 
Referendumului şi subliniază că, în secţiile de votare, pot avea reprezentanţi doar partidele parlamentare care au 
grupuri în ambele Camere ale Parlamentului. O decizie aberantă care încalcă un drept fundamental electoral 
pentru că atât Comisia de la Veneţia, cât şi OSCE recomandă statelor să nu modifice legislaţia electorală în ceea ce 
priveşte modul de desfăşurare al alegerilor cu trimitere directă la secţiile de votare. Faptul că Guvernul a ales să 
se războiască cu un partid politic parlamentar (...) este un abuz nemaintâlnit. Ne vom adresa Comisiei de la 
Veneţia pe această chestiune pentru că codul transmis spre toate ţările este foarte clară în ceea ce priveşte 
organizarea secţiilor de votare. Nu se pot modifica aspecte fundamentale ce ţin de organizarea alegerilor”, a 
declarat preşedintele PMP, Eugen Tomac, în Parlament. 
Acesta a susţinut că Guvernul se foloseşte de referendumul pentru redefinirea familiei, pentru a se „răzbuna” pe 
PMP, în urma anunţului partidului privind depunerea unei moţiuni de cenzură împotriva Guvernului. 
„Ieri (n.r.marţi) s-a întâmplat un lucru extrem de grav la Palatul Victoria. Premierul Dăncilă a interzis activitatea 
PMP printr-o ordonanţă de urgenţă. Este pentru prima dată când într-un mod flagrant, Guvernul decide să 
îngrădească activitatea unui partid politic parlamentar. Folosindu-se de referendum, pentru că PMP a cerut o 
moţiune de cenzură, autoarea OUG de ieri, doamna ministru Dan a ales să se răzbune cu un partid politic 
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parlamentar. Este pentru prima dată când printr-o OUG se modifică fundamental o leg ecare defineşte modul cum 
trebuie să se organizeze alegerile sau un referendum naţional”, a adăugat liderul PMP. 
Eugen Tomac a anunţat, de asemenea, că PMP va sesiza Avocatul Poporului cu privire la OUG adoptată marţi, de 
Guvern, cu privire la organizarea Referendumului pentru redefinirea familiei. 
„Vom sesiza astăzi (miercuri-n.r) Avocatul Poporului, pentru că această răzbunare este un act grav, un atac direct 
la adresa democraţiei. Liviu Dragnea să îţi fie ruşine pentru această mizerie. Ai zile numărate în fruntea PSD, zile 
numărate în fruntea ţării şi noi ne vom face dreptate, vom merge la Referendum şi este regretabil că oameni 
politici debusolaţi, disperaţi, recurg la asemenea metode de răzbunare”, a conchis Tomac. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, înaintea şedinţei de guvern, că referendumul pentru redefinirea 
familiei va fi organizat timp de două zile, respectiv 6 şi 7 octombrie 2018, pentru ca cetăţenii să aibă posibilitatea 
să-şi exprime opţiunile. 
”Curtea Constituţională a României a avizat favorabil demersul de redefinire a familiei şi de revizuire a 
Constituţiei. În acest moment sunt întrunite toate condiţiile legale pentru organizarea referendumului pe această 
temă. Conform legii, Guvernul are obligaţia de a organiza acest scrutin pentru care au semnat peste trei milioane 
de cetăţeni. În şedinţa de astăzi (marţi - n.r.), o şedinţă extraordinară, vom adopta actele necesare pentru buna 
desfăşurare a referendumului pentru revizuirea Constituţiei în forma adoptată de Parlament. Pentru ca cetăţenii 
să aibă posibilitatea să-şi exprime opţiunile cu privire la redefinirea familiei în Constituţia României referendumul 
va fi organizat timp de două zile, respectiv 6 şi 7 octombrie 2018”, a anunţat premierul Viorica Dăncilă la începutul 
şedinţei de Guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pesta porcină africană | Boala s-a răspândit în sute de localităţi, din 13 judeţe. Numărul FOCARELOR se 
apropie de pragul de 1.000 
La data de 19 septembrie, pesta porcină africană (PPA) evoluează în 227 de localităţi din 13 judeţe, cu un număr 
de 927 de focare (dintre care 11 în exploataţii comerciale) şi 62 de cazuri la mistreţi, anunţă miercuri Autoritatea 
Naţională Sanitar-Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA). 
În total au fost eliminaţi 311.869 de porci afectaţi de boală. 
Comparativ, la data de 13 septembrie, PPA era semnalată în 207 localităţi din 12 judeţe, cumulând un număr total 
de 898 de focare şi 57 de cazuri la mistreţi, iar la nivel naţional au fost sacrificaţi 232.722 de porci. 
Până la data de 19 septembrie, au fost stinse cinci focare în judeţul Satu Mare, unde nu a mai fost înregistrat 
vreun focar din data de 31 august 2018. În plus, în judeţul Bihor nu au mai fost înregistrate noi focare de PPA, din 
data de 8 august 2018, iar în judeţul Tulcea, unitatea de procesare a cărnii aparţinând societăţii S.C. Carniprod SRL 
şi-a reluat activitatea, la data de 14 august 2018. „Aceste rezultate au fost posibile datorită aplicării operative şi 
eficiente a complexului de măsuri zoosanitare de combatere a pestei porcine africane (PPA) şi a cetăţenilor, care 
au înţeles să sprijine autorităţile în aplicarea acţiunilor necesare”, se precizează în documentul de presă al 
ANSVSA. 
Detaliat, situaţia evoluţiei focarelor de PPA se prezintă astfel: 
– Judeţul Satu-Mare – 7 focare în gospodăriile populaţiei şi 10 cazuri la mistreţi; 
– Judeţul Bihor – 28 de focare în gospodăriile populaţiei şi 1 un caz la mistreţ; 
– Judeţul Sălaj – 4 cazuri la mistreţi; 
– Judeţul Tulcea – 557 de focare (dintre care 5 focare la exploataţii comerciale şi 1 focar la o exploataţie de tip A) 
şi 34 de cazuri la mistreţi; 
– Judeţul Brăila – 73 de focare (dintre care 7 focare la exploataţii comerciale); 
– Judeţul Constanţa – 72 de focare în gospodăriile populaţiei şi 2 cazuri la mistreţi; 
– Judeţul Ialomiţa – 115 de focare în gospodăriile populaţiei şi 3 cazuri la mistreţi; 
– Judeţul Galaţi – 11 focare în gospodăriile populaţiei şi 1 caz la mistreţ; 
– Judeţul Ilfov – 9 focare în gospodăriile populaţiei; 
– Judeţul Călăraşi – 50 de focare (dintre care 1 focar la o exploataţie comercială) şi 6 cazuri la mistreţ; 
– Judeţul Buzău – 3 focare în gospodăriile populaţiei; 
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– Judeţul Giurgiu – 1 focar în gospodăria populaţiei şi 1 caz la mistreţ; 
– Judeţul Dâmboviţa – 1 focar în gospodăria populaţiei. 
Prezenţei virusului pestei porcine africane în ţara noastră a fost semnalată pentru prima oară pe 31 iulie 2017, în 
judeţul Satu-Mare. Evoluţia bolii este în permanentă monitorizată, prin examene clinice şi de laborator, iar zilnic 
se analizează situaţia existentă, se aplică măsuri şi se întreprind acţiuni în funcţie de circumstanţe. 
„Acţiunile autorităţilor sunt conjugate şi întreprinse pentru a gestiona eficient focarele de boală, pentru a le 
lichida cât mai rapid şi pentru a împiedica răspândirea bolii. Orice suspiciune de boală trebuie anunţată imediat 
medicului veterinar sau DSVSA judeţeană. Toate animalele suspecte trebuie sacrificate şi neutralizate, iar 
proprietarii vor fi despăgubiţi de către stat, în condiţiile prevăzute de legislaţie. Facem precizarea că pesta porcină 
africană nu afectează oamenii, neexistând nici cel mai mic risc de îmbolnăvire pentru oameni, acest virus având, 
însă, impact la nivel social din punct de vedere economic”, au mai anunţat reprezentanţii ANSVSA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Producatorii agricoli il critica pe Daea: Declaratiile ministrului au prabusit pretul cerealelor. Nu am avut 
productie istorica 
Declaratiile ministrului Agriculturii, Petre Daea, conform carora Romania a avut anul acesta productii record la 
grau, porumb si floarea-soarelui, au determinat prabusirea pretului cerealelor, a declarat, miercuri, Laurentiu 
Baciu, presedintele Ligii Asociatiilor Producatorilor Agricoli din Romania (LAPAR). 
"Producatorii sunt nemultumiti ca aceste declaratii au determinat prabusirea pietei si au prejudicii enorme. 
Productiile nu sunt nici pe departe istorice, ci sunt mai mici decat anul trecut. La grau sunt mai mici cu 30% decat 
anul trecut, iar la floarea soarelui cu 30-35%", a precizat Baciu. 
Mai mult, el sustine ca fermierii au avut pagube in aceasta vara, din cauza secetei in mai-iunie si din cauza ploilor 
abundente in iulie. 
"Cum putem cere despagubiri Comisiei Europene pentru aceste pagube, din moment ce ministrul Agriculturii 
spune ca avem productie istorica? Aceste declaratii de fapt ne-au bagat mana in buzunar", a aratat presedintele 
LAPAR. 
La sfarsitul lunii august, ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Petre Daea, declara ca productia de grau din 
acest an este mai mare cu 200.000 de tone fata de anul trecut, depasind 10 milioane de tone, desi a fost un an 
greu, in care "Romania a fost ravasita de o serie intreaga de fenomene naturale extreme". 
Acesta a subliniat ca anul acesta cea mai grea perioada pentru grau a fost perioada de recoltat, in conditiile in 
care, dintr-un calcul facut pe o anumita ferma, care a furnizat aceste date, "in 30 de zile a avut doar 4 zile bune de 
lucru si acestea adunate, nu de dimineata pana seara". 
In opinia ministrului, Romania "s-a fortificat din punct de vedere agricol" si "nu va mai parasi acest piedestal pe 
care s-a urcat", pentru ca fermierii "s-au dotat si pot face fata vicisitudinilor naturii". 
"In acest an greu fermierii si-au dovedit dotarea tehnica de-a lungul vremii. Romania nu va mai parasi aceste 
piedestal pe care s-a urcat, pentru ca a reusit sa se fortifice. Romania s-a fortificat din punct de vedere agricol si se 
va fortifica in continuare pentru a fermierii stiu ce au de facut, s-au dotat, iar rezultatele de productie ii ajuta prin 
castig si pot face fata vicisitudinilor naturii", a adaugat ministrul Agriculturii. 
Seful MADR a adaugat ca si la orz si orzoaica Romania a avut o productie buna, mult mai mare ca anul trecut. 
Datele MADR arata ca recolta de grau din acest an a depasit 10,2 milioane de tone, cu peste 2,3% mai mare fata 
de anul trecut cand s-a cifrat la 10 milioane de tone. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Economistul șef al BNR: `S-a ajuns la «fundul sacului» și-ar fi bine să realizăm lucrul acesta, să ne trezim odată 
și să înțelegem chestia asta` 
Economistul șef al Băncii Naționale a României (BNR), Valentin Lazea, a explicat, miercuri, care sunt motivele 
pentru care el crede că nu se mai poate reduce fiscalitatea în România și cum își poate crește țara noastră 
competitivitatea. 
„Ideea de bază este că driver-ul, cel care imprimă, este statul. În toate aceste domenii, nu veți vedea că mediul 
privat începe să facă primul infrastructură, reforma sănătății. Întotdeauna, primii pași trebuie să îi facă Guvernul, 
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apoi, de-abia vine sectorul privat, când capătă încredere că toate lucrurile acestea se întâmplă. Iar, pentru ca 
statul să facă lucrurile acesta, îi trebuie bani, înseamnă venituri bugetare. Dacă noi vrem un stat cu fiscalitate 
minimală, statul acela nu va face nimic și nici sectorul privat care stă și așteaptă lucrul acesta nu va face nici el 
nimic. Dacă lucrul acesta nu se înțelege, să fim sănătoși: vom sta mult și bine în această situație”, a afirmat 
Valentin Lazea, într-o conferință, făcând referire la cine și la ce ar trebui să impulsioneze creșterea competitivității 
României. 
„Fiscalitatea se mai poate reduce? Răspunsul este categoric nu, pentru că s-a ajuns la «fundul sacului» și-ar fi bine 
să realizăm lucrul acesta, să ne trezim odată și să înțelegem chestia aceasta”, a completat reprezentantul Băncii 
centrale. 
Mai exact, veniturile bugetare totale anul trecut au fost 29,3% din PIB, faţă de 32,8% în 2015, anul când a intrat în 
vigoare noul Cod fiscal, cel care este în vigoare în prezent. Primul Cod fiscal recent al României a intrat în vigoare 
de la 1 ianuarie 2004. În plus, veniturile curente ale statului au fost de 27,2%, comparativ cu 30,2% în 2015. 
„Nu știu câți dintre reprezentanții mediului de afaceri îmbrățișați această idee (n.red. – de a nu fi reduse taxele), 
deși ar trebui să o îmbrățișați 100% cu toții. Chiar dacă ar fi îmbrățișată astăzi, când vorbim, tot ar fi «Too little, 
too late» – «Este prea puțin și prea târziu». Ea ar fi trebuit îmbrățișată în 2015, înainte de modificarea Codului 
fiscal. În 2015, noi deja eram la nivelul taxării al doilea cel mai mic din Europa. Astăzi, suntem unde suntem și 
așteptăm de la stat să ne dea 6% pentru educație, da?! Ori, dacă ne aducem aminte din clasa a 3-a, regula 
proporțiilor, nu poți să ceri 6% din 30%, cât sunt veniturile la buget, când în Vest este de 6% din 45% - regula 
proporțiilor din clasa a 3-a primară”, a explicat Lazea. 
Oficialul BNR a completat că mediul de afaceri solicită procente importante din venituri și pentru alte domenii – 
4% pentru sănătate, 3% pentru cercetare, „dar, noi, antreprenorii români, nu vrem să plătim taxe la toate”. De 
asemenea, patronatele au fost interesate doar de reducerea fiscalității, ceea ce au și obținut de la autorități. 
„Când vom vedea că patronatele din România, nu mai solicită reducerea fiscalității, ci și reforme structurale - 
sănătate, eficiență energetică, modernizarea agriculturii -, atunci, și numai atunci, vom putea discuta despre o 
economie competitivă”, a mai spus Lazea. 
În plus, sindicatele au solicitat doar creșteri salariale, în ultimii 28 de ani, a reamintit reprezentantul BNR. „Când 
sindicatele nu vor solicita doar creșteri salariale, ci și dezvoltarea Bursei de Valori București, la ASF (Autoritatea de 
Supraveghere Financiară – n.red.), să solicite creșterea cheltuielilor cu cercetarea-dezvoltarea, permiterea lucrului 
după împlinirea vârstei de pensionare, atunci vom putea avea și o economie competitivă. Până atunci, ne vom 
complace într-o mediocritate Nu vom fi cea mai proastă țară din lume, dar nici printre performeri nu vom fi. (...) 
Deci, avem niște întrebări de lămurit în capul nostru, niște priorități de resetat. Dacă le resetăm bine, dacă nu, 
iarăși, bine”, a adăugat Lazea. 
Unul dintre motivele pentru care România trebuie să-și crească competitivitatea este acela că, atunci când va 
intra în zona euro, nu-și va mai putea devaloriza moneda pentru a-i ajuta pe exportatori să reziste pe piață. „Când 
vom intra în zona euro, nu va mai funcționa competitivitatea prin devalorizări, ci prin calitate. Sunt experiențe ale 
altor țări: Italia, de exemplu, din 1950 până în 2000, până să intre în zona euro, de câte ori producătorii italieni 
aveau o problemă, se duceau la minister, se devaloriza și așa supraviețuiau. În momentul în care au fost supuși 
rigorilor zonei euro, adică unei monede cu curs fix și stabil, ați văzut ce dificultăți au început să întâmpine”, a 
punctat Lazea. 
Dacă România va urma același model pe care l-au urmat italienii, rezultatul nu poate fi decât similar, a mai spus 
oficialul BNR. „Cursul de schimb nu va mai putea fi mult timp devalorizat competitiv, deoarece, în momentul în 
care vom intra ERM2, care este ante-camera euro, va mai putea fi devalorizat numai în limita a +/- 2,25%. Asta 
înseamnă față de cursul care este astăzi în piață 11 bani. Iar când vom trece din ERM2 în zona euro, cursul va fi 
unul unul și același pentru toată zona euro. Deci, acolo nu mai poți să te joci – hai să te duci la minister, la bancă, 
să mai facă aiă o devalorizare”, a subliniat Lazea. 
Oficialul BNR a precizat însă că România nu stă rău, pentru că, în ultimii opt ani, între 2009 și 2017, România a 
depreciat cursul cu 7,8%, dar cu 3,6%, în ultimii doi ani (2016-2018). „Cu 7,8% este mult față de cei 2,25 de care 
vom avea voie de-acum înainte”, a adăugat Lazea. În plus, în ceea ce privește deprecierea de 3,6%, oficialul BNR a 
susținut că, în ultimii aproape doi ani, „ne-am obișnuit producătorii interni cu o anumită depreciere, nu mare, dar 
mai mare decât vom avea voie când vom intra în ERM2”. 
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De asemenea, economistul șef al BNR a precizat că România are nevoie urgentă de creșterea competitivități, 
deoarece, anul acesta, va ajunge să aibă al doilea cel mai mare deficit de cont curent din Uniunea Europeană, 
după Cipru. Anul trecut, România a avut al treilea deficit de cont curent din UE, după Marea Britanie, dar „anul 
acesta, probabil că vom depăși Marea Britanie și vom fi a doua după Cipru cu cel mai mare deficit de cont curent”, 
a completat Lazea. „Mulți spun că este în regulă, atâta timp cât este sub 4% din PIB. Da, dar trebuie să ne uităm 
din ce club vrem să facem parte și dacă în acest club nu avem o poziție marginală”, a punctat Lazea. 
În plus, noua paradigmă a competitivității înseamnă „să mizăm pe produse cu tehnologie înaltă, cu valoare 
adăugată mare și cu inovare”, a explicat oficialul BNR. „Asta înseamnă niște reforme structurale care trebuie să 
aibă loc pregătitoare pentru ca aceste lucruri să ne întâmple – și-anume dezvoltarea sistemului educațional și a 
cercetării-dezvoltării”, a mai spus Lazea. 
De asemenea, competitivitatea viitorului mai înseamnă service asigurat și livrare la timp, respectiv dezvoltarea 
infrastructurii, a atenționat oficialul Băncii Centrale. „Deci, nu competitivitate prin input-uri ieftine, forță de 
muncă ieftină, prin taxarea ieftină a energiei, ci prin aceste trăsături: know-how, inovare, infrastructură și service 
la timp. De fapt, în spatele acestei întregi discuții este o nouă paradigmă a creșterii economice. Mă tot zbat de 
vreo doi ani să o aduc în discuție. Eu vorbesc, eu aud. Creșterea economică, ca să fie sănătoasă și sustenabilă, 
presupune dezvoltarea celor trei elemente ale PIB-ului potențial, anume capitalul, forța de muncă și 
productivitatea. Adică, creștere prin dezvoltarea acestor trei aspecte și prin reforme structurale și nu prin 
scăderea continuă a fiscalității, și nu prin menținerea la niveluri scăzute a prețurilor inputurilor – energie, materii 
prime și forța de muncă”, a detaliat Lazea. 
În privința capitalului, aceasta reprezintă o mai bună atragere de fonduri europene, de investiții străine directe și 
de atragere a transferurilor a românilor din străinătate, dezvoltarea pieței de capital. În privința forței de muncă, 
aceasta se referă la reforma sănătății, stimularea natalității, atragerea diasporei şi, selectiv, a specialiștilor străini, 
precum și permiterea lucrului după împlinirea vârstei de pensionare. În plus, productivitatea se referă la reforma 
educației, infrastructură, cercetare-dezvoltare, IT, agricultură, eficiență energetică și debirocratizare. „Energia nu 
va mai putea fi menținută la un preț scăzut, odată interconectarea la rețelele europene, deoarece energia este un 
bun exportabil. (...) Deci, energia va fi și este bine să fie cotată la prețurile internaționale (n.red. - în România)”, a 
mai spus Lazea. 
Conferința „Competitivitatea României: erori, ezitări, politici, calea de urmat spre creștere” este organizată 
miercuri, la București, de INACO și Cursdeguvernare.ro. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Sova promite ca din noiembrie se va circula pe A3, legatura cu soseaua Petricani: Imi asum termenul 
Lucrarile la tronsonul autostrazii Bucuresti-Ploiesti, dintre centura Capitalei si soseaua Petricani, ar putea fi 
finalizate pana in luna noiembrie a acestui an, iar daca dezvoltatorul ar fi angajat mai multi muncitori, lucrarile ar 
fi fost gata mai repede, sustine ministrul Transporturilor, Lucian Sova. 
Portiunea aproape 6 kilometri, iar ultimii 3 km, spre zona Pipera, vor avea iluminat public si parcari. 
"Termenul de finalizare este depasit, trebuia sa fie gata la 30 august. Am cerut CNAIR in mod expres si scris sa 
apere interesele statului roman si sa evalueze cu foarte mare responsabilitate - pe care o voi monitoriza si eu - 
daca exista argumente sa nu se mai acorde o extensie de timp. 
Astazi cand vorbim, practic, penalitatile curg in defavoarea antreprenorului. 
Pe de alta parte, monitorizez proiectul si modul de executie, de doua ori pe saptamana merge un secretar de stat 
responsabil cu implementarea care are discutii cu constructorii. 
Tot de doua ori pe saptamana merge si un consilier personal, de la cabinetul meu, un om cu bogata experienta in 
implementare de proiecte care monitorizeaza totodata acolo", a declarat ministrul Transporturilor, Lucian Sova. 
Desi exista o mobilizare slaba, se inregistreaza progrese, spune el. 
"Pot sa estimez ca, in standardul de astazi de lucru, practic aceasta conexiune va fi deschisa la sfarsitul lui 
octombrie. Orice muncitor in plus pe care constructorul l-ar aduce acolo - dar nu prea o face - ar putea scurta cu 
zile, saptamani terminarea proiectului. 
Practic, mai au doar de turnat asfaltul, toate viaductele sunt facute, sunt turnate betoanele, tot ce inseamna 
structura de rezistenta este facut. Se lucreaza acum la realizarea conexiunilor cu soseaua Petricani, este inchisa o 
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banda", a afirmat Sova. 
Acesta subliniaza ca au fost luate autorizarile de la Politie si Primaria Capitalei pentru a folosi acea banda, pentru 
"a lipi" asfaltul de la Autostrada A3 de cel de la Soseaua Petricani. 
"Daca lucreaza asa cum au lucrat in ultima saptamana, pot termina in noiembrie. Daca ar lucra mai bine, ar putea 
termina mai devreme. Am mare grija ca nu cumva Compania de Drumuri sa nu acorde vreo extensie de timp 
nejustificata", a mentionat ministrul. 
 
Lucrarile la acest tronson, intre soseaua Petricani si centura Capitalei, trebuiau sa fie gata inca din 2015, dar 
contractul a fost reziliat de CNAIR. Noul contract a fost semnat in februarie 2016 cu asocierea Aktor SA - 
Euroconstruct Trading '98. 
CNAIR plateste circa 130 de milioane lei fara TVA pentru acest proiect. 
Potrivit Companiei Nationale de Administrare a Infrastructurii Rutiere, pe o portiune de 3,3 km, A3 va dispune de 
iluminat public si parcari. Portiunea catre zona Pipera va avea trei noduri rutiere: unul la intersectia cu Str. 
Petricani, unul la intersectia cu str. Gherghitei si unul str. Popasului. 
Portiunea dintre soseaua Petricani si strada Gherghitei A3 este proiectata ca bulevard cu trei benzi pe sens. Viteza 
maxima admisa intre strazile Petricani si Gherghitei, pe cele trei benzi, va fi de 80 km/h, iar intre Strada Gherghitei 
si Strada Popasului va fi de 100 km/h. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 INTERVIU Didier Philippe: Propunerea MBDA pentru România ar revigora industria naţională de apărare  
Compania europeană MBDA propune o colaborare pe termen lung cu România, care ar permite revigorarea şi 
reînnoirea industriei locale de apărare, a declarat, Didier Philippe, vicepreşedintele firmei MBDA, într-un interviu 
pentru MEDIAFAX  
Didier Philippe, vicepreşedinte al MBDA, un gigant european specializat în fabricarea de sisteme de rachete, 
vorbeşte, într-un interviu pentru agenţia MEDIAFAX şi Monitorul Apărării şi Securităţii, la summitul Iniţiativei celor 
Trei Mări, despre proiectele din România ale companiei, inclusiv licitaţia pentru corvete şi modernizarea 
fregatelor şi despre posibilitatea fabricării de sisteme de rachete în plan local. 
 
Reporter: Ce oportunităţi de business oferă Iniţiativa Celor Trei Mări companiei MBDA? În regiune şi în afara ei? 
Didier Philippe: În primul rând, mi-a fost propus să particip la o dezbatere foarte interesantă privind apărarea şi 
industria de apărare şi cred că rolul meu a fost acela de a aduce o perspectivă europeană la cea a SUA şi de a 
contesta abordarea americană. Şi asta am şi făcut pentru a aduce o abordare mai echilibrată privind cooperarea 
industrială şi nu unilaterală, de felul, dai banii, îţi ofer produsul şi punct şi spui mulţumesc. Noi, în Europa, trebuie 
să cooperăm, trebuie să cheltuim cu înţelepciune 2% din PIB, avem mijloacele necesare să facem asta pentru că 
avem ingineri foarte buni în Europa, avem o industrie foarte bună, o parte din industrie trebuie modernizată, cred 
că aceasta este de asemenea şi cerinţa societăţii, atunci când s-a spus să creştem bugetul la 2%, trebuie să ne 
revigorăm industria de apărare. Până acum, achiziţiile de (rachete) Patriot, din punctul meu de vedere, nu 
realizează deloc acest lucru, doar trimiţi banii şi primeşti echipamentul. Ceea ce MDBA, companie europeană 
integrată, propune este un angajament pentru cooperare pe termen lung cu industria voastră, poate investiţii în 
industrie, fabricarea în plan local a rachetelor, efectuarea în ţară a lucrărilor de întreţinere pe termen lung a 
acestor rachete, revigorarea şi reînnoirea industriei de apărare. Când cheltui 2%, dacă acei 2% sunt trimişi în 
afară, epuizezi resursele ţării, vă oferim o alternativă bazată pe respect, pe cooperare pe termen lung şi acesta a 
fost mesajul meu. De asemenea, este în deplină concordanţă cu iniţiativa PESCO, semnată printre altele de 
România, iar majoritatea, toate ţările din cadrul Iniţiativei celor Trei Mări, participă şi la PESCO. Este o 
oportunitate fantastică pentru industria europeană de a colabora, de a beneficia de fonduri provenind din Europa 
în ceea ce priveşte cercetarea şi dezvoltarea, cercetarea şi tehnologia, producţie, pentru a oferi o mai mare 
autonomie strategică Europei în materie de control a instrumentelor sale, sistemelor sale de armament, a 
evoluţiei sale pe termen lung şi posibilităţii de a le folosi în mod independent pentru apărarea sa. Deci, aceasta 
este abordarea europeană, avem acum o şansă unică în Europa cu fondurile care vor fi alocate de Europa pentru 
apărare. 30 de miliarde de euro între 2022 şi 2027, o sumă imensă de bani care poate iriga industria locală, dacă 
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avem programe de cooperare bune asociate cu asta. Aceasta este ceea ce MBDA propune industriei româneşti şi 
celorlalte ţări din mediul celor Trei Mări. 
 
Reporter: Care sunt perspectivele, planurile de business ale MBDA în Romania? Ce parteneriate ar dori MBDA 
să semneze cu industria românească? 
Didier Philippe: Deja participăm la mai multe competiţii, cea care este activă astăzi este cu fregatele, pentru care 
oferim celebrele noastre (rachete) Exocet, de ultimă generaţie, anti-navă, şi VL-Mica pentru protecţia corvetelor şi 
fregatelor. În acest sens colaborăm cu mai mulţi constructori de nave care se află astăzi în competiţie, inclusiv cu 
siguranţă pentru cu Naval Grup din Franţa. Cea de-a doua perspectivă, care ar putea fi lansat oricând înainte de 
sfârşitul anului, este cea privind bateria de coastă, apărarea de coastă, constă în utilizarea aceleiaşi rachete, 
Exocet Block 3, de ultima generaţie, ca apărare de coastă pentru protecţia coastelor României şi sperăm să 
participăm la competiţie în următoarele săptămâni sau luni. Al treilea şi al patrulea proiect sunt legate de 
apărarea aeriană, apărarea antiaeriană terestră pentru armată şi forţele aeriene, unde propunem Mistral şi VL-
Mica ca un sistem integrat care corespunde perfect cerinţelor forţelor aeriene şi armatei voastre. Dar mai mult 
decât atât, propunem o colaborare foarte strânsă cu industria voastră, de a implementa, a instrui oamenii, de a 
investi pentru ca industria voastră să fie capabilă să producă o mare parte a sistemului, să integreze racheta, să 
testeze şi să livreze rachete şi, de asemenea, să efectueze lucrările de întreţinere pe termen lung, oferind 
autonomie pe termen lung, sporind autonomia României în acest domeniu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderul PPE, Joseph Daul, în contextul declanşării procedurii de sancţionare a Ungariei: Situaţia statului de 
drept trebuie analizată şi în alte ţări UE, inclusiv în România 
Partidul Popular European nu va exclude automat formaţiunea Fidesz, a premierului ungar Viktor Orban, în 
contextul procedurii Uniunii Europene de sancţionare a Ungariei, afirmă liderul PPE, Joseph Daul, subliniind că 
trebuie verificată situaţia statului de drept şi în alte ţări, inclusiv în România. 
Liderii Partidului Popular European (PPE) s-au întâlnit miercuri după-amiază în oraşul austriac Salzburg, înaintea 
summitului informal al Uniunii Europene. 
Întrebat despre posibilitatea excluderii formaţiunii Fidesz din Partidul Popular European (centru-dreapta) din 
cauza acuzaţiilor privind încălcarea normelor comunitare şi în contextul procedurii care ar putea conduce la 
sancţionarea Ungariei, preşedintele PPE, Joseph Daul, a declarat: "Presa nu mă poate forţa să îl dau afară pe 
Viktor Orbán", premierul Ungariei. 
"Avem democraţie în partid, reguli şi libertate", a subliniat Joseph Daul, potrivit site-ului Politico.eu şi agenţiei 
APA, în cursul unei conferinţe de presă organizate împreună cu Sebastian Kurz, cancelarul Austriei. 
PPE vrea să ştie unde nu sunt respectate normele statului de drept. Vor fi cerute explicaţii şi din partea Maltei şi 
Slovaciei, există semne de întrebare şi în privinţa României, a adăugat Joseph Daul, citat de agenţia de presă APA 
şi de publicaţiile SüdtirolNews şi Börse Express. "Este o mare problemă să se vorbească doar despre Viktor Orban, 
dar nu şi despre corupţia altora", a insistat Joseph Daul, conform publicaţiei SüdtirolNews. 
Joseph Daul a precizat că va propune la congresul PPE programat în noiembrie constituirea unei comisii speciale 
care să se ocupe de aceste probleme. 
Parlamentul European a aprobat recent declanşarea procedurii de sancţionare a Ungariei, din cauza presupusei 
încălcări a normelor Uniunii Europene, Guvernul de la Budapesta riscând suspendarea drepturilor de vot în 
Consiliul UE. Parlamentul European a aprobat raportul care constată că Guvernul Viktor Orban prezintă "riscul 
clar" de încălcare a valorilor UE şi a dispus iniţierea procedurii de sancţionare a Ungariei în virtutea Articolului 7 al 
Tratatului Uniunii Europene. Ungaria a catalogat drept "răzbunare meschină" decizia PE privind procedura de 
sancţionare. Consiliul UE şi Consiliul European vor decide dacă Ungaria va fi sancţionată pentru încălcarea 
normelor Uniunii Europene. 
Ungaria a fost criticată în mai multe rânduri de Uniunea Europeană, din cauza legilor privind libertatea de 
exprimare, din cauza organizării sistemului judiciar, a celui electoral şi în contextul abordării faţă de imigraţie. 
Guvernul de dreapta de la Budapesta este acuzat că încalcă normele fundamentale ale Uniunii Europene. Autorii 
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rezoluţiei împotriva Ungariei, printre care se numără eurodeputata olandeză Judith Sargentini, afirmă că "există 
un risc clar privind încălcarea gravă a valorilor fundamentale europene". 
În decembrie 2017, Comisia Europeană a propus Consiliului Uniunii Europene adoptarea unei decizii similare în 
cazul Poloniei, din cauza situaţiei sistemului judiciar polonez. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liderii UE au făcut puţine progrese în discuţiile privind migraţia în prima zi a summitului de la Salzburg 
Liderii UE au făcut puţine progrese în discuţiile lor privind migraţia miercuri seara, în prima zi a summitului 
informal de la Salzburg, însă au căzut de acord că blocul comunitar ar trebui să coopereze mai îndeaproape cu 
Egiptul asupra acestei probleme, au declarat joi dimineaţa participanţi la summit, relatează dpa. 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, a declarat pentru dpa că ţările nu au făcut suficiente 
concesii în prima zi a summitului UE. 
Italia, Austria şi mai multe ţări central-europene au susţinut că singura cale de a opri migraţia ilegală este întărirea 
graniţelor externe ale Uniunii Europene, opunându-se tentativelor de redistribuire a solicitanţilor de azil în cadrul 
UE. Alte guverne doresc soluţionarea problemei migraţiei de teamă că aceasta va ajuta partidele populiste să 
obţină rezultate bune la alegerile europene din 2019. 
În plus, unele ţări din UE se opun planurilor de întărire a autorităţii Frontex. Cancelarul austriac Sebastian Kurz a 
declarat miercuri că Italia, Spania şi Grecia sunt reticente la ideea de a face agenţia europeană pentru paza 
frontierelor Frontex o forţă capabilă să îşi desfăşoare efectivele la graniţele UE, şi a precizat că va aduce în discuţie 
această chestiune la summitul de la Salzburg. 
"În ceea ce priveşte dimensiunea internă a migraţiei, discuţiile au confirmat că disensiunile persistă", a declarat o 
sursă din UE despre discuţiile care au avut loc miercuri, la dineul de lucru de la Salzburg. 
Summitul informal va continua joi, iar discuţiile sunt programate să se axeze pe chestiunea Brexit-ului. 
Deşi numărul migranţilor care au sosit în sudul Europei a scăzut în acest an mult sub nivelul din 2015-2016, 
problema a revenit pe agenda politică în ultimele luni. 
Juncker a declarat miercuri că ţările care refuză să găzduiască refugiaţii ar trebui să împartă responsabilitatea în 
alte moduri. 
"Avem nevoie de solidaritate în Europa. Astea nu sunt doar vorbe goale", a spus el la sosirea în oraşul austriac. 
În pofida neînţelegerilor, şefii de stat şi de guvern europeni şi-au exprimat sprijinul pentru discuţii între UE şi Egipt 
şi pentru organizarea unui summit privind migraţia şi cooperarea economică între blocul comunitar şi state arabe 
care ar putea avea loc în februarie în Egipt. 
Preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, va discuta această chestiune în timpul întâlnirii cu preşedintele 
egiptean Abdel-Fattah al-Sissi duminica viitoare la New York, a declarat joi o sursă europeană. 
Un alt diplomat european a declarat că Cairo este pregătit pentru o "cooperare mai strânsă" cu UE. 
Al-Sissi s-a întâlnit cu Donald Tusk şi cu cancelarul austriac Sebastian Kurz, a cărui ţară deţine preşedinţia rotativă 
a UE, la sfârşitul săptămânii trecute. 
Discuţiile cu Egiptul se află încă în fază preliminară, au afirmat surse UE, precizând că acestea se axează de 
asemenea pe cooperarea economică.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Iohannis anunță provocările migrației: E nevoie de mai mult, să ne gândim dacă nu creștem efectivele 
Președintele României, Klaus Iohannis, a declarat joi, înaintea reuniunii informale a Consiliului European de la 
Salzburg, că sunt necesare reguli suplimentare pentru reducerea migrației, menționând că Frontex ar putea avea  
atribuții mai clare și efective mai mari. 
"Avem un summit informal început aseară. Se continuă astăzi. Aseară am discutat despre chestiunea migrației, 
aspectele interne, chiar dacă este un summit informal, nu se iau decizii, concluzia este că trebuie să lucrăm la 
câteva reguli pentru reducerea fenomenului migraționist. Astăzi discutăm despre chestiuni de securitate internă, 
colaborare judiciară, securitatea la granițe și chestiuni despre Brexit. Consiliul a venit cu o propunere care cred că 
e corectă. Frontex face față, însă e nevoie de mai mult, să ne gândim dacă nu creștem efectivele Frontex și le dăm 
atribuții mai clare", a declarat președintele Klaus Iohannis. 
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Agentia FRONTEX se implica in securizarea frontierelor prin asigurarea coordonarii actiunilor Statelor Membre in 
implementarea masurilor comunitare privind managementul frontierelor externe. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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